
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn onsdag den 19. juni 2024 kl. 19.30 i  

Kristkirken. 

 

Deltagere: Jens Andersen, Ole Andersen, Eva Rønne, René Rud Mikkelsen, Anni Brinkløv Jensen, 

John Kahlke, Erling Hansen, Arne Hjort Nielsen, Rikke Bang Christensen, Hans-Henrik Sørensen, 

Jette Taagely, Claus Hansen 

Præster: Jette Steffensen, Maria Kynne, Barbara Jensen, Niels Nymann Eriksen, Thomas Frovin, 

Lars Obel, William Salicath, Anita Rohwer, Lise Rasmussen 

Medarbejderrepræsentanter: Sandra Skov Fallesen, Gry Hafstrøm 

Afbud: Stine Minna Bak Pedersen, Anton Pihl, Claus Lautrup, Jette Pedersen, Lasse Glavind, 

Marianne Plum, Bente Marie Braarud, Viggo Julsgaard, Birgitte Kragh Engholm, Maria Fihl, Therese 

Møller, Liane Dambo, Randi Steenholt 

Fra kontoret: Karen Margrethe Pedersen 

 

1. Formalia  

Dagsorden godkendt. 

 

2. Orientering vedr. besættelse af præstestilling i Kristkirken  

Jens Andersen omdelte biskoppens skrivelse om, at han grundet økonomiske udfordringer har 

besluttes det at aflyse indstillingsmøde vedr. præsteansættelse og udsætte besættelse af stillingen 

til udgangen af året. 

 

3.  Suppleringsvalg til valgbestyrelsen  

Da Eva Rønne ønskede at udtræde af valgbestyrelsen og Peter Sindal er udtrådt af menighedsrådet 

skal der vælges to nye medlemmer. 

Beslutning: Lars Obel valgtes som formand for valgbestyrelsen og René Rud Mikkelsen som 

medlem. Udover disse fortsætter Jette Pedersen som medlem.  

 

4. Opsamling fra menighedsrådet seminar 5/5  

Opsamlingen bifaldes, der udtrykkes begejstring for seminaret og opfordres til gentagelse. 

 

5. Afrapportering fra Ræk ud!  

Jens Andersen orienterede om, at Ræk Ud projektet er ved at nærme sig sin afslutning. Projektet 

har været vellykket og alle deltagere blev takket for indsatsen.   



 
 

 
 

Maria Kynne orienterer om nyt koncept for Kirkoeira som en model for kirkelig capoeira med 

henblik på at tiltrække og involvere særligt drenge i et kirkeligt tilbud. 

Beslutning: Menighedsrådet besluttede at man vil indgå i det videre arbejde med Ræk ud!  

Foreløbigt prioriteres deltagelse i kirkoeira og ulige uger. Det overvejes at ansætte en projektleder 

til at koordinere og lede arbejdet ift. unge voksne. Der er desuden opbakning til, at vi fortsat er med 

i Ræk ud – projektet på stiftsplan. 

 

6.  Børnekirke i Mariakirken  

Lise Rasmussen præsenterede det udsendte oplæg tom børnekirke søndag formiddag i 

Mariakirken, foreløbig en gang om måneden. 

Beslutning: Det er er opbakning til projektet, som blev godkendt. Det vurderes, at der skal 

kalkuleres med et langt perspektiv med hensyn til vurdering af projektets succes. 

 

7. Godkendelse af detailprojekt for indvendig istandsættelse af Kristkirken  

Jens Andersen præsenterede detailprojektet og gennemgik ændringer siden skitseprojektet.  

Beslutning: Detailprojektet blev godkendt. 

Menighedsrådet drøftede tidspunkt for igangsættelse. Det kan tidligst blive i begyndelsen af 2025, 

og evt. er det mere hensigtsmæssigt at vente til efter forårets konfirmationer og kirkens 125 års 

jubilæum. Kirken skal være lukket i ca. et halvt år. Under alle omstændigheder skal finansiering og 

tilladelse på plads først. 

 

8. Meddelelser og efterretningssager  

a) Salg af tjenesteboligen Vesterbrogade 54 er faldet på plads. Salgspris 11.495.000 kr. Køb af 

tjenesteboligen Alhambravej 11, st. er faldet på plads, Købspris 11.300.000 kr. Da betalingen 

falder før udbetalingen optages kortvarigt lån til mellemfinansiering. 

b) Der er fra provstiet modtaget opfordring til at deltage i pilotprojekt ”forbedret forberedelse”, 

som handler om at inddrage teologistuderende i konfirmandundervisning. 

c) Lokaludvalget holder Klimatopmøde den 22/9. 

d) Sognepræst Mette Gramstrup takker for gaven ift. afskedsgudstjenesten 26/5. 

e) Organist Kai Ole Bøgild har søgt sin afsked som organist i Kristkirken med virkning fra 31/7. 

FU har besluttet at vente med at genbesætte stillingen til ny præst i kirken er tiltrådt. 

Opgaverne dækkes af vikarer i den mellemliggende periode.   

f) Ungdomsmedarbejder Mette Scheurer er fratrådt sin stilling efter gensidig aftale. 

Genbesættelse af stillingen afventer, at behovene er klarlagt. 



 
 

 
 

g) FU har godkendt opdaterede ansættelsesvilkår for korsangere og timelønnede kirketjenere. 

h) FU har godkendt samarbejdsaftale om lokaleudlån i Mariakirken til koret Konur. 

 

9. Evt.  

Intet 

 

10. Udtalelse om dispensation for boligpligt  

Sognepræst Jette Steffensen har søgt dispensation fra boligpligten fra 1/9 og frem til sin 

pensionering med udgangen af april. 

Beslutning: Menighedsrådet anbefaler, at der dispenseres som ansøgt. 

Præsterne deltog ikke i behandlingen af dette punkt.  


